
 

 
（双月刊）2022 年 3/4 月  第 2 期  总第 77 期                    2022 年 3 月 15 日出版 
 

目   次 

 

 特稿  

1 当代国际体系的渐变和嬗变 
——基于两个三十年的比较与思考 

杨洁勉 

   

 国际安全、国际制度与机制  

19 “泛安全化陷阱”及其跨越 张  超   吴白乙 

36 国际制度竞争、利益分配与国际秩序转型 魏  冰 

59 全球技术革命中的可持续性标准与对华影响 曹嘉涵   崔  艳 

   

 区域与国别研究  

78 中东欧地区大国博弈新态势 
——兼论中国—中东欧国家合作的挑战与机遇 

王弘毅 

99 开启“奥弗顿之窗”：美国桑德斯竞选运动的四个政治遗产 门小军   刘  杰 

123 东盟跨境数据流动治理的机制构建 刘箫锋   刘杨钺 

   

148 英文摘要  



 

 

Vol. 14  No. 2     March/April 2022                      Published on March 15, 2022 
 

 

Contents 
 

Feature Article 
1 Evolution and Transformation: Comparative Reflections on Two Thirty-Year 

Periods of International Order 
 YANG Jiemian 
 International Security, Regime, and Institutiosn 

19 On Overcoming the “Oversecuritization Trap” 
 ZHANG Chao and WU Baiyi 

36 Institutional Competition, Benefits Distribution, and the Transition of 
International Order 

 WEI Bing 
59 Sustainability Standards in the Global Technological Revolution: Implications 

for China 
 CAO Jiahan and CUI Yan 
 

Area Studies 
78 New Trends in the Great Power Game in Central and Eastern Europe: 

Challenges and Opportunities for China-CEEC Cooperation 
 WANG Hongyi 

99 Opening the “Overton Window”: Four Political Legacies of the Sanders 
Campaign in the United States 

 MEN Xiaojun and LIU Jie 
123 Building the Governance Mechanism for the ASEAN Cross-border Data Flow 

 LIU Xiaofeng and LIU Yangyue 
148 Abstracts 

Inside Back Cover: Call for Papers and Subscription Information. 


	Contents

